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Vragen van het statenlid Ger van Unen (SP) ingevolge artikel 44 reglement van orde

AANHANGSEL 

tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2018 nummer 254. 
 

Vragen ingevolge artikel 44 van het regle-
ment van orde inzake Het verdwijnen van 
de vlindersoorten in Zeeland 
 

Antwoorden van gedeputeerde staten: 

(ingekomen 25 april 2018) 

 
Toelichting  
Recent sprak de Vlinder- en Libellenwerkgroep 
Zeeland haar zorgen uit over in ieder geval zes 
met uitsterven bedreigde Zeeuwse vlindersoor-
ten en de verslechterende vlinderstand in zijn 
algemeenheid. De SP maakt zich net als de 
Vlinder- en Libellenwerkgroep zorgen over het 
verdwijnen van de vlindersoorten in Zeeland. 
Het onderzoeksverslag van de werkgroep laat 
zien dat er duidelijke oorzaken aan te wijzen 
zijn voor de teruggang.  

De Statenfractie van de SP heeft hier-
over de volgende vragen: 

 

1. In hoeverre bent u op de hoogte van 
de teruggang van de vlindersoorten en 
met name van de Zeeuwse zes? 

1. We zijn op de hoogte van de achteruitgang 
van vlinders. De vlinderstichting heeft  
recent bekend gemaakt dat het aantal vlin-
ders sinds 1992 met 40% is afgenomen. 
De Zeeuwse zes zijn soorten die in 
Zeeland voorkomen en de diversiteit aan 
Zeeuwse biotopen dekt (duinen,  
dijken/platteland en het stedelijk gebied). 
Het gaat om Argusvlinder, Bruin blauwtje, 
Grote vos, Heivlinder, Kleine parelmoer-
vlinder en de Koninginnepage. De Heivlin-
der kent vanaf 2004 een matige toename. 
Maar de Koninginnepage en de Argusvlin-
der bijvoorbeeld gaan sterk achteruit.  
 

2.  Weet u dat dit al enkele jaren terug is 
geconstateerd en steeds opnieuw on-
der de aandacht gebracht wordt door 
de Vlinder- en Libellenwerkgroep? 

2. Ja. In 2013 is het plan “op de bres voor de 
Zeeuwse zes” besproken in de provinciale 
werkgroep soortenbeleid. Via de werk-
groep zijn partijen bij elkaar gebracht om 
de kennis over het beheer te delen.  
 

3. Op welke wijze is het tegengaan van 
afname van vlindersoorten concreet 
opgenomen in het beleid van de Pro-
vincie? 

3. Het tegengaan van de afname van het 
aantal vlinders of het aantal vlindersoorten 
is ingebed in de uitvoering van het provinci-
aal natuurbeleid. Voorbeelden hiervan zijn 
het afronden en het beheer van het Natuur-
netwerk Zeeland, waaronder de bloemdij-
ken, de uitvoering van de PAS herstel-
maatregelen en het ecologisch bermbe-
heer van een deel van de provinciale we-
gen. Heivlinder, bruin blauwtje en Kleine 
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parelmoervlinder liften mee op de uitvoe-
ring van de PAS maatregelen. Verder heeft 
provincie de Zeeuwse Nachtvlinderatlas 
mede mogelijk gemaakt (verschenen in 
2017) om kennis en verspreiding van 
nachtvlinders inzichtelijk te maken. Indirect 
gebeurt het tegen gaan van de afname ook 
via subsidies aan natuur- en milieuorgani-
saties die maatregelen treffen ten gunste 
van of voorlichting geven over het behoud 
en stimuleren van de Zeeuwse biodiversi-
teit, waaronder vlinders en bijen.  
 

4. Wat vindt u van de constatering van de 
werkgroep dat vooral maaiwerkzaam-
heden en het middelengebruik belang-
rijke oorzaken zijn voor het afnemen 
van aantallen en soorten vlinders in 
Zeeland? 

4. Zorgelijk. In dit verband is het goed nieuws 
dat de Europese lidstaten hebben inge-
stemd met een verbod op het buitenge-
bruik van drie bestrijdingsmiddelen die 
schadelijk zijn voor bijen (en insecten in het 
algemeen). Het betreft neonicotinoïden en 
het verbod wordt waarschijnlijk eind van dit 
jaar ingevoerd. Voor maaiwerkzaamheden 
zie antwoord 5.  
 

5. Wat kan de Provincie doen aan het be-
vorderen van velden en dijken waar 
wilde bloemen kunnen groeien en 
waar ook gemaaid wordt op een ma-
nier die geen schade toebrengt aan 
vlinders en bijen? 

5. Naast de punten genoemd onder antwoord 
3, is in de Natuurvisie de afspraak gemaakt 
dat de provincie het initiatief neemt om sa-
men met Waterschap, Rijkswaterstaat, 
North Sea Port,  N.V Westerscheldetunnel 
en gemeenten te onderzoeken of er een 
gezamenlijk programma kan worden opge-
zet voor het ecologisch beheer van o.a. 
bermen en dijken. Het gezamenlijke net-
werk vormt een belangrijk leefgebied  voor 
planten, vogels en insecten waaronder ver-
schillende vlindersoorten 
 

6. Ziet de Provincie een rol voor zich 
weggelegd om vlinders op een betere 
manier te beschermen en in Zeeland 
te behouden? 

6. Ja: 

 De provincie staat op het punt om sa-
men met maatschappelijke partijen de 
“Nationale bijenstrategie” te onderteke-
nen. Op nationaal niveau zijn hier 
overheden, maatschappelijke organi-
saties en kennisinstituten bij betrok-
ken. Het merendeel van de maatrege-
len is net zo gunstig voor vlinders als 
voor bijen; 

 In 2018 is een POP project voorbereid 
ten gunste van biodiversiteit; 

 Samen met het Louis Bolk Instituut, 
maatschappelijke partijen en agrariërs 
wordt een pilot opgestart voor na-
tuurinclusieve landbouw ten gunste 
van bodembiodiversiteit en het terug 
dringen van gewasbeschermingsmid-
delen;  

 In de concept Kadernota Wet Natuur-
wetgeving stellen GS voor om aanvul-
lend op het provinciale soortenbeleid, 
waar vooral wordt ingezet op interna-
tionaal beschermde soorten, ook in te 
zetten op kenmerkende Zeeuwse soor-
ten. Hier worden ook enkele kwetsbare 
bijen en vlinders genoemd, waaronder 
de Argusvlinder.  
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7. Ziet de Provincie naar aanleiding van 
dit onderzoek reden om er vanuit te 
gaan dat de teruggang van vlinders 
ook een indicatie is dat het met andere 
soorten in Zeeland niet goed gaat en 
dat het nodig is om met andere be-
heerders te zoeken naar maatregelen 
die de teruggang van soorten een halt 
toeroepen? 

7. Nee, de provincie heeft (internationale)  
instandhoudingsdoelstellingen voor een 
groot aantal soorten die in Zeeland hun 
leef- of voortplantingsgebied hebben. Over 
deze soorten moet worden gerapporteerd 
aan het Ministerie van LNV. Om deze rap-
portage op te stellen vindt structurele moni-
toring plaats. Als uit de monitoring blijkt dat 
het niet goed gaat met een soort,  worden 
de uitkomsten geëvalueerd en afspraken 
gemaakt over aanpassing van de maat- 
regelen. Veelal via de Natura 2000 beheer-
plannen, PAS herstelmaatregelen maar 
ook via aanvullende maatregelen uit bij-
voorbeeld het soortenbeleid.  

    
 
 

MIDDELBURG, 25 april 2018 MIDDELBURG, 29 mei 2018 
 
 

Namens de fractie van SP-fractie, 
 

Gedeputeerde Staten, 
 

Ger van Unen Drs. J.M.M. Polman 
 A.W. Smit 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 




